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N e m  n é l k ü l ö z h e t j ü k
a  t á m o g a t á s t

A  k a m p á n y  h ír e i

Pálházán a szennyvíztisztító 
lakók kényelmét szolgálja.

hangra talált az a törekvésük, mi
szerint Pálházát a Hegyköz főváro
sává kívánják tenni. Kezdeménye
zéseikben partnerre találtak a la
kosságban, hiszen szinte minden 
itt élő hozzátett valamit a maga 
módján a település fejlesztéséhez.

Pálházán a munkanélküliek ará
nya mindössze 5 százalék. Ezt óri
ási eredménynek tartják, amit né
hány nagyobb, illetve több kisebb 
vállalkozás segítségéve] értekei. A 
legnagyobb munkaadók között 
van a perlitbánya, sokan dolgoz
nak a környező erdőkben, illetve a 
fafeldolgozás területén, de nem 
szabad megfeledkezni a kisebb cé
gekről sem. Ezek révén az itt élők 
megélhetése biztosított. Szorgal
mas emberek laknak itt, kihasznál
ják az egyéb adódó lehetőségeket, 
így például gombát gyűjtenek és

Kassa és Gyulafehérvár példája

A reneszánszról Patakon
A Magyar Nemzeti Múzeum  

Rákóczi Múzeuma együttmű
ködve a Miskolci Egyetem Böl
csészettudományi K arával, a 
miskolci Herman Ottó Múzeum
mal, valamint a sárospataki Co- 
menius Tanítóképző Főiskolával 
-  ez év őszén, október 2-4-én tu
dományos ülésszakot rendez a 
sárospataki várban.

AIV. sárospataki reneszánsz mű
velődéstörténeti konferencia Város 
a késő reneszánsz korában címmel 
várostörténeti, építészettörténeti, 
művelődéstörténeti, művészettörté
neti témaköröket ölel fel. Terveink 
szerint előadások hangzanak el a vá
rosszerkezetek alakulásáról Kassa 
példáján, a városok építészettörté
netéről (Kassa, Győr, Nyugat-Du-

nántúl, Kőszeg) a kereskedőpolgá
rokról, céhekről, a város és az ud
vari kultúra kapcsolatáról Gyula- 
fehérvár példáján, a városok 
könyvkultúrájáról, a polgári port- 
réféstészet kezdeteiről, a városi la
káskultúráról a 16-17. századi Ma
gyarországon. A konferenciát kas
sai tanulmányút zárja 4-én. A kon
ferencia költsége (előzetes kalku
láció) 8 400 forint.

A konferenciáról részletes tájé
koztatást ad a sárospataki Rákóczi 
Múzeum (Telefon: 47/311-083, 
fax: 47/311-345) valamint a Mis
kolci Egyetem Bölcsészettudomá
nyi Kara Dékáni Hivatala. (Tele
fax: 46/362-843, e-mail, cím: 
bolpa a gold. uni-miskolc.hu).

(M eg je len i a  M ű e m lék la p  c ím ű  
fo ly ó ira tb a n .)

A kosárlabda még a legkisebbek szívét is 
megdobogtatta.

Lett légyen valaki gyerek, nő 
vagy férfi, egyaránt megmérette
tett labdarúgásban való jártassága 
szombaton, a IV. Vidám Majláth 
Napon. A Hegyalja és Csóka utcai 
bérházak közötti sportpályán meg
rendezett közösségformáló vígság 
fő szervezője H o n 'á th  O llóné, a 
terület önkormányzati képviselője 
volt, K áli Sándor. Miskolc város 
alpolgármestere, az MSZP polgár
mesterjelöltje pedig a támogató

szerepkörét vállal
ta fel. Köszöntő
jükben mindketten 
hangsúlyozták az 
ilyesfajta rendez
vények fontos vol
tát, hiszen a bérhá
zakban élő embe
reknek (még ha 
sokszor észre sem 
veszik) igenis szük
ségük van némi 
mozgásra, cseve
gésre, s nem utolsó
sorban arra, hogy 
közösen szórakoz
zanak gyermekeik
kel. A már említett 
fociderbiken kívül 
több sportban is 
kipróbálhatták ma
gukat a jelenlévők, 
így például íjászat
ban, lövészetben, 
kötélmászásban, il
letve kosárlabdá
zásban. De akinek 
úgy szottyant 
kedve, akár falra is 
mászhatott...

A színvonalas időmúlatást szol
gálandó a Nyitnikék, az Árpád, il
letve Batsányi úti óvodások szóra
koztatták a jelenlévőket, majd az 
ország egyik legismertebb kataszt
rófaelhárítója, L e h o c zk y  László , 
valamint a tűzoltók mutattak be 
mentési gyakorlatokat. Végül 
pedig, de egyáltalán nem utolsó
sorban egy tányérnyi gulyáslevest 
is megehettek azok, akik vittek 
magukkal tányért és evőeszközt.

Az elmúlt négy évben a hegykö
zi település, Pálháza látványos 
fejlődésen ment át. Számos inf
rastrukturális beruházást kezd
tek el, illetve fejeztek be, és ezek 
révén a térség egyik vezető tele
pülésévé vált. Sikerült megtarta
ni az itt lakókat, sőt egyre több 
fiatal választja új otthonául a 
szépen gyarapodó községet.

L eso v ics M iklós, Pálháza pol
gármestere elmondta, hogy négy 
évvel ezelőtti megválasztása után 
olyan modern szemléletet szeretett 
volna meghonosítani, amellyel 
saját vállalkozásait is vezeti. 
Immár 19 éve, hogy önállóan igaz
gatja gazdasági társaságait, és az 
eredmények alapján kijelenthető: 
nem is eredménytelenül. Ennek a 
mentalitásnak az önkormányzat 
vezetésébe való átültetése nem is 
ment nehezen, mivel a megválasztott 
képviselők partnerek voltak ebben. 
Valamennyien ugyanis azt tartották 
a legfontosabbnak, hogy minden te
kintetben kiszolgálják a lakosságot, 
jobb, kényelmesebb életkörülmé
nyeket biztosítsanak számukra.

Az elmúlt négy év óriási válto
zásokat hozott Pálháza életében. 
Több, régen várt infrastrukturális 
beruházást hajtottak végre. Ilyen 
volt a telefonhálózat kiépítése, a 
gázvezeték, valamint a szennyvíz- 
hálózat megvalósítása. Rendbe
hozták a települést behálózó út
rendszert, új, jó minőségű burko
lattal látva el az utakat. A község 
vezetésének nem titkolt célja, hogy 
a látványos fejlődés révén sikere
sen pályázzák meg a városi címet. 
A környéken is kedvező vissz-

A Fidesz-Magyar Polgári Párt 
miskolci polgármesterjelöltje K o 
b o ld  Tam ás és a 12. sz. választóke
rület önkormányzati képviselője
löltje K is  P é te r  sok szeretettel 
meghívja a tisztelt választópolgá
rokat szeptember 15-én (kedden) 
17 órakor, a Vörösmarty Művelő
dési Házba a Görömbölyi népdal
kor, a Lazúr táncegyüttes műsorá
ra, és a 18 órától kezdődő válasz
tási fórumra. Vendég: dr. R ép á ssy  
R ó b ert országgyűlési képviselő.

*
Ragályiné Hajdú Zsuzsa, a Fidesz- 

Magyar Polgári Párt képviselőjelölt
je a miskolci 11. számú választóke
rületben vátja a tisztelt választópol
gárokat egy személyes beszélgetésre 
szeptember 14-én (hétfőn) 18 órára 
a Vörösmarty Mihály Általános Is
kolába (Mádai u. 2.) ahol vendége 
lesz dr. R épássy R óbert országgyű
lési képviselő.

S zilá g y i G ize lla , a 12. sz. mis
kolci választókerület szocialista 
önkormányzati képviselőjének tá
mogatásával a Nosztalgia Video
film klub keretében szeptember 
14-én (hétfőn) 15 órától a Vasuta
sok Vörösmarty Művelődési Há
zában (Miskolc, Lenke u. 14/A.) a 
Havi 200 fix című magyar film 
vetítésére kerül sor (főszereplő: 
Jávor Pál). A film előtt 14 órától a 
képviselőnő várja az érdeklődők 
véleményét, javaslatait a választó- 
kerületet érintő problémákkal 
kapcsolatban.

*
Sajószentpéter város 4. sz. vá

lasztókerületének MSZP-támoga- 
tott önkormányzati képviselője
löltje, R u szó  L á sz ló n é  H a n k ó  S ze 
rén a  szeptember 18-án -  pénteken 
-  17 órakor a Sajó Közösségi 
Házba lakossági fórumra várja a 
körzet választópolgárait.

és  a szennyvízhálózat az ott

gyógynövényeket is szednek. 
Nagy reményeket fűznek az ide
genforgalom már némileg érzékel
hető fellendüléséhez is. Nem vélet
len, hogy a kőkapui kastélyt is kör
nyékbeli magyar vállalkozók vet
ték meg és láttak hozzá a felújítá
sához.

A település látható fejlődése is 
hozzájárult ahhoz, hogy megállt a 
lakosság elvándorlása, sőt egyre 
több fiatal alakítja ki otthonát Pálhá
zán. Feltehetően ők is komoly részt 
vállalnak majd azoknak a terveknek 
a megvalósításában, amelyet a tele
pülés vezetése készített el. Szeretné
nek például új művelődési házat épí
teni, még jobban kihasználni a kö
zelmúltban átadott sportlétesít
ményt. A labdarúgás egyébként is 
nagyon népszerű Pálházán, amit 
csak fokozott az a kiváló teljesít
mény, amellyel a csapat eljutott a 
Szabad Föld Kupa döntőjébe.

A pálházai önkormányzat, illet
ve a lakosság is kedvezően ítéli 
meg a település előtt álló jövőt. 
Nem szabad azonban megelégedni 
az eddigi eredményekkel, és ezzel 
az itt élők is tisztában vannak. Az 
emberek szívesen dolgoznak, ha 
értelmes célokat tűznek ki eléjük -  
jelentette ki végül Lesovics Miklós 
polgármester -, hiszen tudják, 
mindezt magukért is teszik.

Közeleg az önkormányzati vá
lasztások időpontja, amikor is 
Miskolcon a polgárok akaratá
nak megfelelően megújul a vá
rost vezető kcpviseló'-testület. Az 
elmúlt négy évben kulcsszerepet 
játszó önkormányzati vezetőket 
arra kértük, hogy tömören érté
keljek mindazt, ami a városban 
történt egy ciklus alatt, s ki-ki ezt 
a maga személyes szakmai, poli
tikai, s emberi meggyőződésének 
megfelelően tegye, kitekintve az 
elkövetkezendő négy évre is. 
Talán nem minden városi polgár 
tudja, hogy a képviselők közül 
ketten tanácsnokként töltöttek 
be rendkívül fontos, de kevéssé 
látványos posztot.

Ju g a  G yörgy, tanácsnok, a Fi
desz politikusaként a vagyongaz
dálkodással foglalkozott, így első
ként arról kérdeztük, hogy meny
nyiben változott négy év alatt az a 
szemlélet, amellyel a város a va
gyonát kezelte, hiszen 1989 óta 
talán ez az a terület, amelyen a 
legélesebb viták dúltak. Juga 
György:

-  Négy évvel ezelőtt még telje
sen kialakulatlan volt a vagyon
gazdálkodási struktúra, ma pedig 
ott tartunk, hogy egy 100 százalé
kos önkormányzati tulajdonú cég, 
a MIK Rt. kezeli megbízhatóan és 
koncepciózusán a város ingatlan
vagyonának döntő többségét, Mis
kolc értékpapírokban megtestesü
lő vagyonrészeit pedig sikeresen 
működő, jó nevű szakcégek for
gatják, jelentős haszonnal. A város 
cégeiből a köztisztasággal, közte
rület-fenntartással foglalkozót pri
vatizáltuk. A közüzemi cégeink 
részben konszolidáltan működnek, 
részben viszont továbbra is támo
gatást igényelnek, jelesül a tömeg- 
közlekedés és a távfűtés területén 
-  de ez utóbbiak összetett problé
máit nem lehet csak városi erőből 
megoldani. Visszatérve az ingat
lanvagyonhoz: mára egyértelművé 
tettük a város stratégiáját: nem a 
kiárusítás a cél, hanem az ingatlan 
vagyonértékének növelése. Ha

V idám ság  a  M ajlá thon

mégis eladunk valamit, annak ha
tározott célja kell hogy legyen, a 
bevételszerzésen túl. Például olyan 
cégek letelepítése a városban, 
amelyek munkahelyet és adóbevé
telt teremtenek, új szolgáltatásokat 
nyújtanak a polgároknak.

-  M i a helyzet a lakásszektor
ban, hiszen úgy tű n ik , hogy 
innen a város szinte teljesen ki
szorult.

. -  Annak idején törvény tette le
hetővé a bérlakások megvásárlá
sát, az önkormányzat nem mérle
gelhetett. csak különleges esetek
ben. Mára nem tesz ki ötezret az 
önkormányzati bérlakások száma, 
ezeknek is a fele félkomfortos 
vagy komfort nélküli. Tehát azt is 
mondhatom, hogy a „reszli” ma
radt nálunk. A legszerencsétleneb
bek azok az esetek, amikor vegyes
tulajdonúvá lett egy épület: itt 
anyagi erőnkhöz mérten igyek
szünk tiszta vagyoni helyzetet te
remteni. De az is látható, hogy 
előbb-utóbb a város kénytelen lesz 
lakásvásárlóként is fellépni, hiszen 
a belváros rehabilitációja leféke
ződhet, ha nincs csere-lakásalap. 
Szeretnénk az elkövetkezendő 
években megoldani azt is, hogy a 
MIK Rt., felhasználva a gyerekek 
után járó szociális támogatást, la
kást tudjon építeni a rászorulók
nak.

-  Az előbb említette, hogy nem 
minden közüzemi cég sorsát 
képes az önkorm ányzat saját 
erőből megnyugtatóan rendezni, 
hosszú távra is.

- Túl vagyunk egy tanulságos, 
buktatókkal teli privatizációs fo
lyamaton a Közterületfenntartó 
Vállalat esetében, ahol valójában 
nem maga a cégeladás, hanem a 
hazai közszolgáltatói piac szabá
lyozatlansága okozta a gondokat. 
A többi cég privatizációjával óva
tosak vagyunk, például nem va
gyunk meggyőződve arról, hogy a

MIVÍZ Rt. esetében most szükség 
lenne tulajdonosváltásra, privati
zációra. A Fűtőmű és a MIHÓ 
Kft.-k esetében pedig részint előbb 
jelentős befektetésekre lenne szük
ség, másrészt pedig e cégek eseté
ben ezer szállal kötődünk az orszá
gos ügyekhez, döntésekhez, hi
szen olyan problémák terhelik a 
működésünket, amelyek országos 
szinten is megoldatlanok. Gondol
junk csak az energiaárak, a mérés 
és szabályozás tisztázatlan ügyei
re.

-  Miskolc most gazdag vagy 
szegény városnak számít M a
gyarországon?

-  Abban a tekintetben gazdag, 
hogy méreténél fogva jelentős va
gyonnal rendelkezik, de ha azt 
tesszük mérlegre, hogy milyen fej
lesztésekre. beruházásokra képes, 
akkor valahol a középmezőnyben 
lehetünk. Miskolc számára döntő 
jelentőségű a kormányzati, köz
ponti segítség, hiszen ha belegon
dolunk, a város igazán jelentős be
ruházásai mind jelentős kormány
zati támogatással valósultak meg, 
a Nemzeti Színháztól kezdve a 
szennyvíztisztítóig. Bízom benne, 
hogy az elkövetkezendő négy 
évben az eddiginél céltudatosab
ban támogatja majd a kormányzat 
a miskolci fejlesztéseket, ezek 
közül is kiemelten két miskolci 
kórház többmilliárdos rekonstruk
cióját.

-  M i a következő négy év 
tétje?

-  Az, hogy vissza tudjuk-e sze
rezni a régióban azt a központi ve
zető szerepet, ami Miskolcnak 
kijár az oktatási, tudományos, kul
turális súlya okán is. Úgy is fogal
mazhatok, hogy új fejlődési pályá
ra kell állítani a várost. Ennek a 
legnagyobb lökést az adhatja, ha a 
jelenlegi kormány, és a felálló új 
önkormányzat azonos értékeket 
vall, egy nyelven beszél.

M á d i szü re ti n a p o k
Szüreti napokat szervez Mádon 

szeptember 18. és 19. között a 
község önkormányzata. A prog
ram szeptember 18-án délelőtt 10 
órakor községi borversennyel 
kezdődik. Este 6 órától zenés 
estre várják a szórakozni vágyó
kat a mádi tóhoz. Szombaton dél
előtt 10 órakor ökumenikus is
tentiszteletet tartanak Szent Ven
cel, a szőlő és a bor védőszentjé

nek tiszteletére. Ezután borfeszti
vál következik, bemutatkoznak a 
bortanyák és szüreti fényképkiállí
tás nyílik. A hagyományőrző szü
reti felvonulás délután 2 órakor 
indul. A művelődési ház előtt fél 
4-től amatőr együttesek adnak mű
sort. Öt órától hirdetik ki a bor
verseny eredményét, majd a két
napos rendezvényt szüreti bál és 
tűzijáték zárja.

EGÉSZSÉGTÚRA 
A BÜKKBEN

Különjáratú kisvonattal zakatoltak el szombaton Mahócára a 
miskolci Semmelweis Kórház dolgozói immár hagyományos
nak tekinthető őszi bükki kirándulásuk alkalmával. Az „Egész
ségért, az egészségügyi dolgozókért” Alapítvánnyal é s  a Hu
mánpolitikai Csoporttal közösen szervezett túrán közel há
romszázan vettek részt. A fakultatív program egyetlen „köte
lező” pontja a közös ebéd volt, bográcsgulyással é s  túrós 
batyuval.
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Nem nélkülözhetjük
a támogatást

Pálháza:
négy év töretlen fejlődés

Az elmúlt négy évben a hegy kö-
zi település, Pálháza látványos
fejlődésen ment át. Számos inf-
rastrukturális beruházást kezd-
tek el, illetve fejeztek be, és ezek
révén a térség egyik vezető tele-
pülésévé vált. Sikerült megtarta-
ni az itt lakókat, sőt egyre több
fiatal választja új otthonául a
szépen gyarapodó községet.

Lesovics Miklós, Pálháza pol-
gármestere elmondta, hogy négy
évvel ezelőtti megválasztása után
olyan modern szemléletet szeretett
volna meghonosítani,  amellyel
saját  vá l la lkozása i t  i s  veze t i .
Immár 19 éve, hogy önállóan igaz-
gatja gazdasági társaságait, és az
eredmények alapján kijelenthető:
nem is eredménytelenül. Ennek a
mentalitásnak az önkormányzat
vezetésébe való átültetése nem is
ment nehezen, mivel a megválasztott
képviselők partnerek voltak ebben.
Valamennyien ugyanis azt tartották
a legfontosabbnak, hogy minden te-
kintetben kiszolgálják a lakosságot,
jobb, kényelmesebb életkörülmé-
nyeket biztosítsanak számukra.

Az elmúlt négy év óriási válto-
zásokat hozott Pálháza éleiében.
Több, régen várt infrastrukturális
beruházást hajtottak végre. Ilyen
volt a telefonhálózat kiépítése, a
gázvezeték, valamint a szennyvíz-
hálózat megvalósítása. Rendbe-
hozták a települést behálózó út-
rendszert. új, jó minőségű burko-
lattal látva el az utakat. A község
vezetésének nem titkolt célja, hogy
a látványos fejlődés révén sikere-
sen pályázzák meg a városi címet.
A környéken is  kedvező  vissz-

MIVÍZ Rt. esetében most szükség
lenne tulajdonosváltásra, privati-
zációra. A Fűtőmű  é s  a Ml  HŐ
Kft.-k esetében pedig részint előbb
jelentős befektetésekre lenne szük-
ség, másrészt pedig e cégek eseté-
ben ezer szállal kötődünk az orszá-
gos ügyekhez, döntésekhez, hi-
szen olyan problémák terhelik a
működésünket, amelyek országos
szinten is megoldatlanok. Gondol-
junk csak az energiaárak, a mérés
és szabályozás tisztázatlan ügyei-
re.

- Miskolc most gazdag vagy
szegény városnak számít Ma-
gyarországon?

- Abban a tekintetben gazdag,
hogy méreténél fogva jelentős va-
gyonnal rendelkezik, de ha azt
tesszük mérlegre, hogy milyen fej-
lesztésekre. beruházásokra képes,
akkor valahol a középmezőnyben
lehelünk. Miskolc számára döntő
jelentőségű a kormányzati, köz-
ponti segítség, hiszen ha belegon-
dolunk. a város igazán jelentős be-
ruházásai mind jelentős kormány-
zati támogatással valósultak meg.
a Nemzeti Színháztól kezdve a
szennyvíztisztítóig. Bízom benne,
hogy az  e lköve tkezendő  négy
évben az eddiginél céltudatosab-
ban támogatja majd a kormányzat
a miskolci fejlesztéseket, ezek
közül is kiemelten két miskolci
kórház többmilliárdos rekonstruk-
cióját.

- Mi  a következő  négy év
tétje?

- Az. hogy vissza tudjuk-e sze-
rezni a régióban azt a központi ve-
zető  szerepet,  ami  Miskolcnak
kijár az oktatási, tudományos, kul-
turális súlya okán is. Úgy is fogal-
mazhatok. hogy új fejlődési pályá-
ra kell állítani a várost. Ennek a
legnagyobb lökést az adhatja, ha a
jelenlegi kormány, és a felálló új
önkormányzat azonos értékeket
vall, egy nyelven beszél.

Közeleg az önkormányzati vá-
lasztások időpontja, amikor is
Miskolcon a polgárok akaratá-
nak megfelelően megújul a vá-
rost vezető képviselő-testület. Az
elmúlt négy évben kulcsszerepet
játszó önkormányzati vezetőket
arra kértük, hogy tömören érté-
keljék mindazt, ami a városban
történt egy ciklus alatt, s ki-ki ezt
a maga személyes szakmai, poli-
tikai, s emberi meggyőződésének
megfelelően tegye, kitekintve az
clkövetkezendő  négy évre  is.
Talán nem minden városi polgár
tudja, hogy a képviselők közül
ketten tanácsnokként töltöttek
be rendkívül fontos, de kevéssé
látványos posztot.

Juga György, tanácsnok, a Fi-
desz politikusaként a vagyongaz-
dálkodással foglalkozott, így első-
ként arról kérdeztük, hogy meny-
nyiben változott négy év alatt az a
szemlélet, amellyel a város a va-
gyonát kezelte, hiszen 1989 óta
talán ez az a terület, amelyen a
legélesebb viták dúl tak .  Juga
György:

- Négy évvel ezelőtt még telje-
sen kialakulatlan volt a vagyon-
gazdálkodási struktúra, ma pedig
ott tartunk, hogy egy 100 százalé-
kos önkormányzati tulajdonú cég.
a MIK Rt. kezeli megbízhatóan és
koncepciózusán a város ingatlan-
vagyonának döntő többségét. Mis-
kolc értékpapírokban megtestesü-
lő  vagyonrészeit pedig sikeresen
működő, jó nevű szakcégek for-
gatják, jelentős haszonnal. A város
cégeiből a köztisztasággal, közte-
rület-fenntartással foglalkozót pri-
vatizáltuk. A közüzemi cégeink
részben konszolidáltan működnek,
részben viszont továbbra is támo-
gatást igényelnek, jelesül a tömeg-
közlekedés és a távfűtés területén
- de ez utóbbiak összetett problé-
máit nem lehet csak városi erőből
megoldani. Visszatérve az ingat-
lanvagyonhoz: mára egyértelművé
leltük a város stratégiáját: nem a
kiárusítás a cél. hanem az ingatlan
vagyonértékének növelése. Ha

I mégis eladunk valamit, annak ha-
tározott célja kell hogy legyen, a
bevételszerzésen túl. Például olyan

l cégek letelepítése a városban,
amelyek munkahelyet és adóbevé-
telt teremtenek, új szolgáltatásokat
nyújtanak a polgároknak.

- Mi a helyzet a lakásszektor-
ban,  hiszen úgy tűnik ,  hogy
innen a város szinte teljesen ki-
szorult.

. - Annak idején törvény tette le-
hetővé a bérlakások megvásárlá-
sát. az önkormányzat nem mérle-
gelhetett. csak különleges esetek- I
ben. Mára nem tesz ki ötezret az
önkormányzati bérlakások száma,
ezeknek is a fele félkomfortos
vagy komfort nélküli. Tehát azt is
mondhatom, hogy a „reszli” ma-
radt nálunk. A legszerencsétleneb-
bek azok az esetek, amikor vegyes-
tulajdonúvá lett egy  épüle t :  itt
anyagi erőnkhöz mérten igyek-
szünk tiszta vagyoni helyzetet te-
remteni. De az is látható, hogy
előbb-ulóbb a város kénytelen lesz
lakásvásárlóként is fellépni, hiszen
a belváros rehabilitációja leféke-
ződhet. ha nincs csere-lakásalap.
Szerelnénk az  e lkövetkezendő
években megoldani azt is. hogy a
MIK Rt., felhasználva a gyerekek
után járó szociális támogatást, la-
kást tudjon építeni a rászorulók-
nak.

- Az előbb említette, hogy’ nem
minden közüzemi  cég sorsát
képes  az  önkormányzat  saját
erőből megnyugtatóan rendezni,
hosszú távra is.

- Túl vagyunk egy tanulságos,
buktatókkal leli privatizációs fo-
lyamaton a Közterületfenntartó
Vállalat esetében, ahol valójában
nem maga a cégeladás, hanem a
hazai közszolgáltatói piac szabá-
lyozatlansága okozta a gondokat.
A többi cég privatizációjával óva-
tosak vagyunk, például nem va-
gyunk meggyőződve arról, hogy a

Pálházán a szennyvíztisztító és a szennyvízhálózat az ott
lakók kényelmét szolgálja.

hangra talált az a törekvésük, mi-
szerint Pálházát a Hegyköz főváro-
sává kívánják lenni. Kezdeménye-
zéseikben partnerre találtak a la-
kosságban. hiszen szinte minden
itt élő  hozzátett valamit a maga
módján a település fejlesztéséhez.

Pálházán a munkanélküliek ará-
nya mindössze 5 százalék. Ezt óri-
ási eredménynek tartják, amit né-
hány nagyobb, illetve több kisebb
vállalkozás segítségével értekei. A
legnagyobb munkaadók között
van a perlitbánya, sokan dolgoz-
nak a környező  erdőkben, illetve a
fafeldolgozás területén, de nem
szabad megfeledkezni a kisebb cé-
gekről sem. Ezek révén az itt élők
megélhetése biztosított. Szorgal-
mas emberek laknak itt. kihasznál-
ják az egyéb adódó lehetőségeket,
így például gombát gyűjtenek és

gyógynövényeke t  is  s zednek .
Nagy reményeket fűznek az ide-
genforgalom már némileg érzékel-
hető fellendüléséhez is. Nem vélet-
len. hogy a kőkapui kastélyt is kör-
nyékbeli magyar vállalkozók vet-
ték meg és látlak hozzá a felújítá-
sához.

A település látható fejlődése is
hozzájárult ahhoz, hogy megállt a
lakosság elvándorlása, sőt egyre
több fiatal alakítja ki otthonát Pálhá-
zán. Feltehetően ők is komoly reszt
vállalnak majd azoknak a terveknek
a megvalósításában, amelyet a tele-
pülés vezetése készített el. Szeretné-
nek például új művelődési házat épí-
teni, még jobban kihasználni a kö-
zelmúltban átadott sportlétesít-
ményt. A labdarúgás egyébként is
nagyon népszerű Pálházán. amit
csak fokozott az a kiváló teljesít-
mény. amellyel a csapat eljutott a
Szabad Föld kupa döntőjébe.

A pálházai önkormányzat, illet-
ve a lakosság is kedvezően ítéli
meg a település előtt álló jövőt.
Nem szabad azonban megelégedni
az eddigi eredményekkel, és ezzel
az itt élők is tisztában vannak. Az
emberek szívesen dolgoznak, ha
értelmes célokat tűznek ki eléjük -
jelentette ki végül Lesovics Miklós
polgármester -, hiszen tudják,
mindezt magukért is teszik.

A kampány hírei
A Fidesz- Magyar Polgári Párt

miskolci polgármesterjelöltje Ko-
bold Tamás és a 1 2. sz. választóke-
rület önkormányzati képviselője-
löltje Kis Péter sok szeretettel
meghívja a tisztelt választópolgá-
rokat szeptember 15-én (kedden)
17 órakor, a Vörösmarty Művelő-
dési Házba a Görömbölyi népdal-
kor, a Lazúr táncegyüttes műsorá-
ra, és a 1 8 órától kezdődő válasz-
tási fórumra. Vendég: dr. Répássy
Róbert országgyűlési képviselő.

♦
Ragályiné Hajdú Zsuzsa, a Fidesz-

Magyar Polgári Párt képviselőjelölt-
je a miskolci 1 1 . számú választóke-
rületben várja a tisztelt választópol-
gárokat egy személyes beszélgetésre
szeptember 14-én (hétfőn) 18 órára
a Vörösmarty Mihály Általános Is-
kolába (Mádai u. 2.) ahol vendége
lesz dr. Répássy Róbert országgyű-
lési képviselő.

Szilágyi Gizella, a 12. sz. mis-
kolci választókerület szocialista
önkormányzati képviselőjének tá-
mogatásával a Nosztalgia Video-
film klub keretében szeptember
14-én (hétfőn) 15 órától a Vasuta-
sok Vörösmarty Művelődési Há-
zában (Miskolc, Lenke u. 1 4/A. ) a
Havi 200 fix című magyar film
vetítésére kerül sor (főszereplő:
Jávor Pál). A film előtt 14 órától a
képviselőnő várja az érdeklődők
véleményéi, javaslatait a választó-
kerületet é r i n tő  p rob l émákka l
kapcsolatban.

♦
Sajószentpéter város 4. sz. vá-

lasztókerületének MSZP-támoga-
tott önkormányzati képviselője-
löltje. Ruszó Lászlóné Hankó Sze-
réna szeptember 1 8-án - pénteken
- 17 órakor a Sajó Közösségi
Házba lakossági fórumra várja a
körzet választópolgárait.

Mádi szüreti napok
Vidámság a Majláthon nek tiszteletére. Ezután borfeszti-

vál következik, bemutatkoznak a
bortanyák és szüreti fényképkiállí-
tás nyílik. A hagyományőrző szü-
reti felvonulás délután 2 órakor
indul. A művelődési ház előtt fél
4-től amatőr együttesek adnak mű-
sort.  Öl órától hirdetik ki a bor-
verseny eredményéi, majd a két-
napos rendezvényt szüreti bál és
tűzijáték zárja.

Szüreti napokat szervez Mádon
szeptember 18. és  19. között a
község önkormányzata. A prog-
ram szeptember 18-án délelőtt 10
órakor  községi  borversennyel
kezdődik.  Este 6 órától  zenés
estre várják a szórakozni vágyó-
kat a mádi tóhoz. Szombaton dél-
előtt 10 órakor ökumenikus is-
tentiszteletet tartanak Szent Ven-
cel, a sző lő  és a bor védőszentjé-

szerepkörét vállal-
ta fel.  Köszöntő-
jükben mindketten
hangsúlyozták az
ilyesfajta rendez-
vények fontos vol-
tát, hiszen a bérhá-
zakban é lő  embe-
r eknek  (még  ha
sokszor észre sem
veszik) igenis szük-
ségük  van  némi
mozgásra,  cseve-
gésre. s nem utolsó-
sorban arra, hogy
közösen szórakoz-
zanak gyermekeik-
kel. A már említett
fociderbiken kívül
több  spor tban  i s
kipróbálhatták ma-
gukat a jelenlévők,
így például íjászat-
ban. lövészetben,
kötélmászásban, il-
l e tve  kosárlabdá-
zásban. De akinek
úgy  szo t tyan t
kedve, akár falra is
mászhatott...

EGÉSZSÉGTÚRA
ABÜKKBENKassa és Gyulafehérvár példája

A reneszánszról Patakon
A Magyar Nemzeti Múzeum

Rákóczi Múzeuma együttmű-
ködve a Miskolci Egyetem Böl-
csészettudományi Karával ,  a
miskolci Hermán Ottó Múzeum-
mal, valamint a sárospataki Co-
menius Tanítóképző  Főiskolával
- ez év őszén, október 2—4-én tu-
dományos ülésszakot rendez a
sárospataki várban.

A IV. sárospataki reneszánsz mű-
velődéstörténeti konferencia Város
a késő reneszánsz korában címmel
várostörténeti, építészettörténeti,
művelődéstörténeti, művészettörté-
neti témaköröket ölei fel. Terveink
szerint előadások hangzanak el a vá-
rosszerkezetek alakulásáról Kassa
példáján, a városok építészettörté-
netéről (Kassa. Győr, Nyugat-Du-

nántúl. Kőszeg) a kereskedőpolgá-
rokról, céhekről, a város és az ud-
vari kultúra kapcsolatáról Gyula-
f ehé rvá r  pé ldá ján ,  a vá rosok
könyvkultúrájáról, a polgári port-
réfestészet kezdeteiről, a városi la-
káskultúráról a 16-17. századi Ma-
gyarországon. A konferenciát kas-
sai tanulmányút zárja 4-én. A kon-
ferencia költsége (előzetes kalku-
láció) 8 400 forint.

A konferenciáról részletes tájé-
koztatást ad a sárospataki Rákóczi
Múzeum (Telefon: 47/311-083,
fax: 47/31 1-345) valamint a Mis-
kolci Egyelem Bölcsészettudomá-
nyi Kara Dékáni Hivatala. (Tele-
fax :  46 /362-843 ,  e -mai l ,  c ím:
bolpa a gold. uni-miskolc.hu).

(Megjelent a Műemléklap című
folyóiratban.)

A kosárlabda még a legkisebbek szívét is
megdobogtatta.

Lett légyen valaki gyerek, nő
vagy férfi, egyaránt megmérette-
tett labdarúgásban való jártassága
szombaton, a IV. Vidám Majláth
Napon. A Hegyalja és Csóka utcai
bérházak közötti sportpályán meg-
rendezett közösségformáló vígság
fő szervezője Horváth Ottóné, a
terület önkormányzati képviselője
volt. Káli Sándor, Miskolc város
alpolgármestere, az MSZP polgár-
mesterjelöltje pedig a támogató

A színvonalas időmúlalást szol-
gálandó a Nyitnikék. az Árpád, il-
letve Batsányi úti óvodások szóra-
koztatták a jelenlévőket, majd az
ország egyik legismertebb kataszt-
rófaelhárítója. Lehoczky László,
valamint a tűzoltók mutattak be
mentés i  gyakor la tokat .  Végül
pedig, de egyáltalán nem utolsó-
sorban egy lányémyi gulyáslevest
is megehetiek azok, akik vittek
magukkal tányért é s  evőeszközt.

Különjáratú kisvonattal zakatoltak el szombaton Mahócára a
miskolci Semmelweis Kórház dolgozói immár hagyományos-
nak tekinthető őszi bükki kirándulásuk alkalmával. Az „Egész-
ségért, az egészségügyi dolgozókért" Alapítvánnyal és a Hu-
mánpolitikai Csoporttal közösen szervezett túrán közel há-
romszázan vettek részt. A fakultatív program egyetlen „köte-
lező” pontja a közös ebéd volt, bográcsgulyással és túrós
batyuval.


